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سرمقاله

رابطه ثبات بازار و امنیت روانی
ادامه از صفحه یک

اما ثبات به معنای کاهش جذابیت سوداگرایی 
و تمایل بیشتر به سرمایه گذاری های مولد است.
بازارهای  در  به ویژه  اقتصادی  ثبات  بنابراین، 
کلیدی می تواند تأثیر بسزایی در تقویت امنیت 
و آرامش روانی مردم و تقویت بستر اقتصادی 

مورد نیاز برای رشد و پیشرفت داشته باشد.

اخبار

اخبار

موسوی: 
محافظه کاری آفت انقلابی گری 

است
شورای  مجلس  در  ملکان  مردم  نماینده 
اسلامی تاکید کرد: امروزه محافظه کاری آفت 
انقلابی گری است و ما یاران انقلاب نباید آب به 

آسیاب دشمن بریزیم.
به گزارش ایسنا، سیدعلی موسوی در تذکری 
شفاهی در جریان جلسه علنی امروز مجلس، 
به عنوان مدیر در  اگر کسی  امروز  بیان کرد: 
تراز انقلاب بتواند به موضوعات روز مسلط و در 
مدیریت وضع قوانین به روز باشد و همچنین به 
نیازهای اساسی جواب داده و باعث تقویت نظام 

اسلامی شود آقای قالیباف است. 
وی در ادامه اظهار کرد: امروزه محافظه کاری 
آفت انقلابی گری است و ما یاران انقلاب نباید 
آب به آسیاب دشمن بریزیم و تماشاگر قضایا 
باشیم. مجلس یازدهم قوانینی به نفع مردم و 
انقلاب  معظم  رهبر  که  کرده  تصویب  انقلاب 
برخی از آنها را تائید کردند و بسیاری از روسای 

مجلس قبلی جرات طرح آنها را نداشتند.

بهادری جهرمی: 
انتخاب ارکان داخلی مجلس با 

نمایندگان است

سخنگوی دولت گفت: خود را مکلف می دانیم 
جدید،  دوره  در  اسلامی  شورای  مجلس  با  تا 
نهایت همکاری در جهت پیشبرد امور کشور را 

داشته باشیم.
به گزارش ایسنا، علی بهادری جهرمی در پاسخ 
به پرسشی درباره انتخاب ارکان داخلی مجلس 
شورای اسلامی و نگاه دولت در این زمینه گفت: 
دولت سیزدهم خود را مقید به رعایت و اجرای 
قانون اساسی و قوانین می داند. قانون اساسی 
شورای  مجلس  داخلی  امور  متولی  کشورمان 
اسلامی را مشخص کرده که در صلاحیت خود 
نیز همچون  نمایندگان است و دولت مردمی 
قانون  اصول  چارچوب  در  مجلس  با  گذشته 
را  لازم  همکاری  قوا  استقلال  حفظ  و  اساسی 

خواهد داشت.
وی افزود: دولت همان طور که بدون هیچ گونه 
برگزاری  در  را  خود  تلاش  نهایت  جانبداری 
شورای  مجلس  دوره  دوازدهمین  انتخابات 
را  قانونی خود  تکلیف  تا  به کار گرفت  اسلامی 
دوره  شروع  از  پس  کند،  اجرا  احسن  نحو  به 
جدید مجلس نیز روابط خود با قوه مقننه را بر 
اساس اصل تعامل حداکثری درعین استقلال قوا 

استمرار خواهد داد.
را  خود  دولت  کرد:  تأکید  دولت  سخنگوی 
مکلف می داند تا با هیئت رئیسه و سایر ارکان 
داخلی و نمایندگان مجلس شورای اسلامی در 
دوره جدید، نهایت همکاری در جهت پیشبرد 
امور کشور را داشته باشد و طبیعتاً انتخاب این 

رهبر انقلاب: 
ملت ایران نگران و دلواپس نباشند، 
هیچ اختلالی در کار کشور به وجود 

نمی آید
رهبر انقلاب در دیدار جمعی از خانواده های 
نگران کننده  حادثه  درباره  پاسدار  سپاهیان 
برای رئیس جمهور، گفتند: همه برای سلامت 

رئیس جمهور و همراهان ایشان دعا کنند.
خبرگزاری میزان - حضرت آیت الله خامنه ای، 
دیدار  اسلامی دیشب در  انقلاب  رهبر معظم 
جمعی از خانواده های سپاهیان پاسدار که به 
مناسبت شب میلاد امام رضا )ع( برگزار شد، با 
ابراز تاثر از حادثه نگران کننده عصر دیروز برای 
رئیس جمهور محترم و همراهان ایشان، گفتند: 
امیدواریم خداوند متعال رئیس جمهور محترم 
و مغتنم و همراهان ایشان را به آغوش ملت 
برگرداند. همه برای سلامت این جمع خدمت گزار 
دعا کنند. ملت ایران نگران و دلواپس نباشند، 

هیچ اختلالی در کار کشور به وجود نمی آید.

حکم تتلو صادر شد
وکیل مدافع امیرحسین مقصودلو از محکومیت 

موکلش به حبس خبر داد.
الهام رحیمی فر در گفت وگو با ایسنا، با اشاره 
به صدور و ابلاغ حکم امیرحسین مقصودلو اظهار 
کرد: بر اساس حکم صادره موکلم به حبس های 
طویل المدت و کوتاه مدت محکوم شده است و 

مجازات های تکمیلی و تبعی هم دارد.
وی با بیان اینکه حکم صادره قطعی نیست 
و قابلیت اعتراض دارد، در پاسخ به این سوال 
که آیا به حکم اعتراض می کنید؟ گفت: پس از 
مشورت با موکلم نسبت به این موضوع تصمیم 
جزییات  بیان  از  تتلو  مدافع  وکیل  می گیریم. 

بیشتر درباره حکم موکلش خودداری کرد.
سه جلسه دادگاه برای رسیدگی به اتهامات 
امیرحسین مقصودلو از ۱۴ اسفند ماه سال ۱۴۰۲ 
تا ۱۸ اردیبهشت ماه امسال در شعبه ۲۶ دادگاه 
انقلاب اسلامی به ریاست قاضی افشاری برگزار 

شد.
امیرحسین مقصودلو ملقب به تتلو ۱۵ آذرماه 
۱۴۰۲ در مرز بازرگان تحویل ایران و بازداشت 

شد.
تشویق نسل جوان به فساد و فحشا و فراهم 
کردن شرایط آن، فعالیت تبلیغی علیه نظام، 
دایر کردن سایت شرط بندی برای قمار و تشویق 
انتشار محتویات مستهجن در  دیگران به آن، 
قالب تولید کلیپ و آهنگ، تحریک و دعوت از 
مخاطبان  به ارتکاب جرایم منافی عفت، مصرف 
مواد مخدر، اجتماع و تبانی علیه امنیت کشور با 
توصیه به هواداران، فعالیت آموزشی و تبلیغی 
مغایر شرع اسلام، اتهامات امیرحسین مقصودلو 

در این پرونده است.

محسن رضایی: 
دوران تک روی در نهادها و 
سازمان ها پایان یافته است

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: 
نقد دلسوزانه و منصفانه به وحدت نیروها کمک 
می کند، ولی انتقام کشی و تخریب به برادری ها 
متلاشی  را  جمعی  وحدت  و  می زند  آسیب 

می کند.
به گزارش ایسنا، محسن رضایی در دیدار با 
تعدادی از نمایندگان مجلس دوازدهم با بیان 
اینکه مجلس آینده نیاز به وحدت  در درون  و 
هم افزایی با قوای دیگر در بیرون دارد، اظهار کرد: 
وحدت در درون از طریق کار جمعی و پرهیز 
از تکروی ممکن است. نقد دلسوزانه و منصفانه 
به وحدت نیروها کمک می کند، ولی انتقام کشی 
و تخریب به برادری ها آسیب می زند و وحدت 

جمعی را متلاشی می کند.
 وی افزود: چارچوب کار جمعی در مجلس 
رعایت نظرات جمعی در فراکسیون و ساختارهای 

رسمی مجلس شورای اسلامی است.
انتخاب  درباره  پرسشی  به  پاسخ  در  رضایی 
رئیس مجلس آینده، تاکید کرد: انتخاب رئیس 
فراکسیون های  و  نمایندگان  عهده  بر  مجلس 
این  از  مجلس  رئیس  انتخاب  است.  مجلس 

رهگذر کارامدی مجلس  را بالا می برد.
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام در تاکید 
اداره  در  شخص محوری  و  تکروی  دوران  کرد: 
رسیده  پایان  به  کشور  سازمان های  و  نهادها 
اسلامی  شورای  مجلس   فراکسیون های  است. 
قادر هستند خلاء احزاب را در انسجام بخشی و 

تصمیم گیری جمعی جبران کنند.
در این دیدارها تعدادی از نمایندگان مجلس 
رسایی،  حمید  نیکزاد،  علی  جمله  از  دوازدهم 
مجتبی ذوالنور، منوچهر متکی، عزیزی، احمد 
نادری، مجتبی یوسفی و شهباز حسن پور حضور 

داشتند.

بالگرد حامل رئیس جمهور که برای افتتاح »سد مرزی 
»قیز قلعه سی« به آذربایجان شرقی سفر کرده بود، در 
مسیر بازگشت در »جنگل دیزمار« در محدوده عمومی 
بین ورزقان و جلفا استان آذربایجان شرقی دچار سانحه 

شد.
رئیس جمهور، آیت الله آل هاشم امام جمعه تبریز، 
حسین امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه، مالک رحمتی 
استاندار آذربایجان شرقی و چند تن دیگر از همراهان از 

جمله سرنشینان این بالگرد بوده اند.
تلاش  هوایی  و  آب  سخت  شرایط  شد  گفته 
امدادرسانی به محل سانحه بالگرد رئیسی را با سختی 

روبرو کرده است.
امیدواریم  که  کرد  اعلام    ۱۷ ساعت  کشور  وزیر 
کوپتر  هلی  سقوط  محل  به  زودتر  امدادی  نیروهای 

حامل رییس جمهور برسند.
عصر دیروز جلسه هیات دولت به ریاست معاون 
اول رئیس جمهور برگزار و مواردی از دستور جلسه به 

تصویب رسید.
به گفته بهادری جهرمی سخنگوی دولت به دنبال 
سقوط بالگرد حامل رییس جمهور در هیات دولت مقرر 
شد که معاون اجرایی رئیس جمهور به همراه بخشی از 

اعضای دولت عازم تبریز شوند.
همزمان با انجام عملیات جستجو برای یافتن بالگرد 
برای  رضا)ع(  امام  حرم  زائران  جمهور،  رئیس  حامل 
توسل  دعای  وی  همراهان  و  رئیس جمهور  سلامتی 

خواندند.
سخنگوی دولت ساعت ۱۸:۳۰ توضیحاتی از آخرین 
اقدامات تیم های امدادی برای حرکت به سمت منطقه 
وقوع حادثه برای بالگرد حامل رئیس جمهوری ارائه کرد 

و از ادامه عملیات جستجو خبر داد .
به  مسلح  نیروهای  کل  ستاد  رئیس  همچنین 
ارتش، سپاه و فرماندهی انتظامی دستور داد از همه 
ظرفیت های خود برای تفحص و امدادرسانی به بالگرد 

حامل رئیس جمهور و همراهان وی استفاده کنند.
ساعت ۲۰ شنبه شب سخنگوی دولت در حساب 
کاربری خود در شبکه اجتماعی ایکس نوشت: با توجه 
به مختصات محل حادثه و شرایط جوی از سانحه بالگرد 
حامل رئیس جمهوری و همراهانش تا این لحظه »هیچ« 

خبر جدیدی وجود ندارد.
بالگرد حامل رئیس جمهور که برای افتتاح »سد مرزی 
»قیز قلعه سی« به آذربایجان شرقی سفر کرده بود، در 
مسیر بازگشت در »جنگل دیزمار« در محدوده عمومی 
بین ورزقان و جلفا استان آذربایجان شرقی دچار سانحه 

شد.
اعزام ۴۰ تیم واکنش سریع به محل وقوع سانحه بالگرد 

حامل رئیس جمهور
رئیس سازمان هلال احمر از اعزام ۴۰ تیم واکنش 
سریع به محل وقوع سانحه بالگرد حامل رئیس جمهور 

خبر داد.

کولیوند رئیس  پیرحسین  به گزارش خبرنگار مهر، 
واکنش سریع  تیم  گفت: چهل  احمر  سازمان هلال 
در منطقه وقوع سانحه در حال عملیات جست وجو 
هستند. وی ادامه داد: با توجه به شرایط آب و هوای 
از نحوه وقوع سانحه و  منطقه هنوز اطلاعات دقیق 
وضعیت بالگرد وجود ندارد. به گفته کولیوند منطقه 
نامناسب و صعب العبور است ولی گروه های امداد با 

تلاش زیاد در حال انجام عملیات هستند.
وی افزود: نیروهای واکنش سریع از طریق زمینی به 

محل وقوع این سانحه اعزام شده اند.
مسیرها  تمام  در  امدادگران  داد:  ادامه  کولیوند 
عملیات جست وجو را انجام می دهند و از استان های 

اطراف هم نیرو در حال اعزام به منطقه است.
رئیس جمعیت هلال احمر گفت: این عملیات بیش 

از سه ساعت است که ادامه دارد.
وی بیان داشت: از ۶ استان تهران، البرز، اردبیل، 
زنجان و آذربایجان شرقی و غربی شامل ۲۰۰ امدادگر 
همراه تیم آنست هلال احمر )سگ های جست وجوگر( 
به همراه ۲ فروند پهپاد هلال احمر در منطقه در حال 
جمهور  رئیس  حامل  بالگرد  از  اثری  جست وجوی 

هستند.
کوهنوردان به تیم امداد و نجات پیوستند

برخی کوهنوردان به تیم امداد و نجات پیوسته اند و 
جستجوها همچنان ادامه دارد.

به گزارش خبرنگار مهر، به شدت هوا مه آلود است و 
کار امداد و نجات با سختی انجام می شود شرایط دست 
به دست هم داده است تا هنوز اطلاع موثقی از محل 

سقوط و حادثه ای که برای بالگرد رئیس جمهور رخ داده 
است به دست ما نرسد.

گروه های جدید امدادی و کوهنوردان برای یافتن محل 
بالگرد رئیس جمهور آمدند و همه امکانات فراهم است.

به دلیل بدی شرایط جوی جست وجوها را نمی توان 
با بالگرد انجام داد و شرایط جوی امکان پرواز بالگردها 
وجود ندارد و این عملیات باید به صورت زمینی انجام 
شود و این مسئله باعث شده عملیات با مشکل و کندی 

مواجه شود.
بالگرد  حادثه  درمنطقه  فرداشب  تا  مه  و  بارندگی 

رئیس جمهور ادامه دارد
مدیرکل هواشناسی آذربایجان شرقی گفت: بارندگی و 

مه تا فردا شب در منطقه ورزقان ادامه دارد.
حبیب عبدلی در گفتگو با خبرنگار مهر در خصوص 
وضعیت جوی و بارش ها در محل حادثه بالگرد حامل 
رئیس جمهور گفت: سامانه بارشی در منطقه حاکم 
است و تا فردا شب شاهد بارش در آن منطقه خواهیم 
بود. وی با اشاره به اینکه هم اکنون در منطقه مه حاکم 

است، افزود: بارش باران نیز همچنان ادامه دارد.
مردم تبریز برای سلامتی رئیس جمهور دست به دعا 

می شوند
مدیرکل تبلیغات اسلامی آذربایجان شرقی از برگزاری 
مراسم دعا برای سلامتی رئیس جمهور و هیأت همراه 
در مساجد تبریز پس از نماز مغرب و عشا امروز خبر 

داد.
حجت الاسلام والمسلمین سید محمود حسینی عصر 
یک شنبه با اشاره به بروز سانحه برای بالگرد حامل 

رئیس جمهور و جمعی از مسئولان استانی و کشوری 
در مسیر بازگشت از جلفا گفت: بر همین اساس مردم 
خداجوی استان و به ویژه تبریز پس از اقامه نماز مغرب 
و عشاء در مساجد برای سلامتی مسافران این بالگرد 

دست به دعا بر می دارند.
به گفته مدیرکل تبلیغات اسلامی آذربایجان شرقی 
نمازگزاران تبریزی در همه مساجد اقامه کنندگان نماز 
جماعت برای سلامت و عافیت آیت الله رئیسی رئیس 
جمهور، امیر عبداللهیان وزیر امور خارجه، آیت الله 
آل هاشم امام جمعه تبریز و مالک رحمتی استاندار 

آذربایجان شرقی دعا خواهند کرد.
میرتاج الدینی: بالگرد پیدا نشده

شرقی  آذربایجان  نماینده  میرتاج الدینی  محمدرضا 
گفته است: بالگرد حامل رئیس جمهوری پس از سقوط 
سلامت  وضعیت  از  خبری  نشده است.  پیدا  هنوز 

ابراهیم رئیسی در دست نیست.«
تلفن تماس امام جمعه تبریز که در بالگرد حضور 

داشته از دسترس خارج است.
وزیر کشور: تماس با همراهان

احمد وحیدی گفت: با برخی همراهان ایشان تماس 
برقرار شده است.

وی افزود: بعد از افتتاح سد، مسیر برگشت، یکی از 
بالگردها به دلیل وضعیت هوا و مه الود بودن مجبور به 

فرود سخت می شود.
گروه های مختلف امدادی به طرف منطقه در حرکت 
هستند. اما به دلیل شرایط نامناسب جوی تا رسیدن به 

نقطه بالگرد زمان خواهد برد.

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت: در حوزه رسانه ای باید و نبایدها 
به شکل دقیقی رعایت شود و هیچ رسانه ای حق ندارد مردم را گذشته 

پرافتخار خود پشیمان و از آینده روشن در انتظارشان ناامید کند.
به گزارش ایسنا، محمدمهدی اسماعیلی در اختتامیه رویداد »جام 
رسانه امید« با بیان این که »ما امروز در جنگ ترکیبی همه جانبه قرار 
گرفتیم«، اظهار کرد: نقطه تمرکز جریان رسانه ای دشمن ایجاد ناامیدی 
از آینده و پشیمانی از گذشته است و این موضوع بر کسی پوشیده 

نیست و خودشان هم به آن تاکید دارند.
وی افزود: امروز دشمن همین نقطه قوت ما که توانستن است هدف 
گرفته است. ما در عرصه رسانه به تقویت ایمان و امید نیازمندیم. امروز 
دشمن در این میدان با ما مبارزه می کند و کار سختی در این حوزه از دو 

سال پیش آغاز کردیم تا به مسیر انقلاب بازگردیم.

اسماعیلی یادآور شد: در حوزه رسانه ای باید و نبایدها به شکل دقیقی 
رعایت شود. هیچ رسانه ای حق ندارد مردم را از گذشته پرافتخار خود 
پشیمان و از آینده روشن در انتظارشان ناامید کند. این موضوع را 
در فضای رسانه ای و شورای فرهنگ عمومی دنبال می کنیم این جزو 
اولویت های سال ماست. این امیدواری انتزاعی و شعاری نیست؛ علی 
الارض )روی زمین( است. وزیر فرهنگ و ارشاد تاکید کرد: شب عملیات 
وعده صادق شب اعتلای فرهنگ انقلاب اسلامی و ضلالت و حضیض 
تمدن غربی بود. ما وقتی از تمدن و پیشرفت حرف می زنیم القایی 
نیست بلکه می خواهیم آن را نشان دهیم. بیش از ۷۵ درصد مردم ایران 

از عملیات وعده صادق احساس غرور کردند.  
وی گفت: امروز ما در کاغذ تحریر به خودکفایی رسیدیم. امروز ۱۵۵ 
میلیون جلد کتاب درسی دانش آموزان با کاغذ ایرانی چاپ شده است. 

ما باید زیست بوم رسانه ای نوجوانان و جوانان را تغییر دهیم تا این 
سخنان نیز به گوش آنان برسد.

وزیر ارشاد یادآور شد: روزی که وزارتخانه را تحویل گرفتم تولید کاغذ 
تحریر به زیر ۵ هزار تن رسیده بود. امروز با افتتاح مجموعه ای که در 
آستانه آن قرار داریم به به ۱۳۰ هزار تن رسیدیم. ما انواع تولیدات کاغذ 
ایرانی را برای نشریات و کتاب های چهاررنگ آماده کردیم . الان اول کار 
است و شاید الزام نشریات به استفاده از کاغذ ایرانی، مشکل باشد. باید 

اجازه دهیم  کیفیت این کاغذ بالاتر رود.
اسماعیلی با تقدیر از فعالیت های حسین شریعتمداری مدیرمسئول 
روزنامه کیهان، اظهار کرد: روزی نیست که کیهان یک تیتر و خبرش 
را به امیدآفرینی اختصاص ندهد. ما مخالف نقد نیستیم، ما را هم نقد 

کنید اما امید مردم نباید دچار خدشه شود و تحت تأثیر قرار گیرد.

بالگرد حامل ابراهیم رئیس و تیم همراه دچار مشکل شد

سقوطبهتآور
گروه سیاسی- تا لحظه تنظیم این گزارش هنوز خبری از هلکوپتر سانحه دیده رئیس جمهوری و وزیرامور خارجه اطلاعی در دسترس نیست.

امیدمردمنبایدخدشهدارشوداسماعیلی: 

وزیرکشور: بعد 
از افتتاح سد، 

مسیر برگشت، 
یکی از بالگردها 
به دلیل وضعیت 

هوا و مه الود 
بودن مجبور 

به فرود سخت 
می شود

مدیرعامل شرکت نفت گفت: در دولت سیزدهم در بخش گاز موفق شدیم ۷۰ 
میلیون متر مکعب در روز به ظرفیت تولید گاز کشور اضافه کنیم و امروز از کشور 
همسایه در تولید گاز از میدان پارس جنوبی جلوتر هستیم. هم اکنون رشد اقتصادی 

گروه نفت و گاز بیش از ۲۲ درصد است.
به گزارش ایسنا، محسن خجسته مهر یکشنبه ۳۰ اردیبهشت در دومین روز از 
مراسم اختتامیه »جام رسانه امید« اظهار کرد: اقتصاد انرژی و اقتصاد نفت و گاز 
باید تبیین شود و به تصویر کشیده شود. اصحاب رسانه در این زمینه نقش مهم و 

برجسته ای در این زمینه دارند.
وی افزود: دستاوردهای دولت سیزدهم بسیار برجسته و بعضا خیره کننده است. 
این مایه امیدآفرینی، شوق و تحول آفرینی برای جمهوری اسلامی ایران است. در 
مقابل مایه یاس و ناامیدی دشمنان جمهوری اسلامی خواهد بود که طاقت و توان 

شنیدن این همه پیشرفت شگرف و ارزشمند را ندارند.
وی با بیان این که »صنعت نفت چند ویژگی مهم دارد« افزود: اولین ویژگی 
صنعت نفت تولیدی است که برای شکوفایی اقتصادی اهمیت دارد. ویژگی دوم 
آن اقتصادی است که اگر این صنعت رشد کند و پویایی لازم را داشته باشد سایر 

بخشهای اقتصادی کشور هم به جریان می افتد.
مدیرعامل شرکت نفت سومین ویژگی صنعت نفت را فناور و علمی بودن آن 

دانست و افزود: با توجه به اهمیت و پیچیدگی صنعت نفت باید این صنعت را 
دانش بنیان کنیم. با کمک شرکتهای فناور و مراکز پژوهشی باید بتوانیم آن را پیش 
ببریم. ویژگی دیگر این صنعت، جهادی است. اگر می خواهیم رشد اقتصادی را 
در نفت رقم بزنیم حتما باید جهادی کار کنیم، جهادی هم دستاوردها و پیشرفتها 

را تبیین کنیم.
وی تصریح کرد: وظیفه بخش بالادستی صنعت نفت تولید ثروت است و در 
پایین دست منجر به ارزش افزوده می شود که طی ۲.۵ سال گذشته در دولت 

سیزدهم پیشرفتهای خوبی در این صنعت دیده شده است.
وی اولین دستاورد جمهوری اسلامی از سال ۱۴۰۰ تا کنون را در تولید نفت دانست 
و گفت:با شرع به کار دولت سیزدهم تولید نفت در کشور حدود ۲.۱ میلیون بشکه 
رسیده که در حال حاضر این رقم ۷۰ درصد رشد داشته و صادرات ۲.۵ برابر شده 
است. یعنی افزایش تولید نفت کشور تبدیل به ثروت و درآمدزایی برای جمهوری 
اسلامی شده است. هر ۱۰۰ هزار بشکه که به تولید نفت کشور اضافه شود و تبدیل 

به صادرات شود درآمد سالیانه اش تقریبا ۳ میلیارد دلار می شود.
خجسته مهر تصریح کرد: در شرایط سخت تحریمهای بین المللی هم توانستیم 
تولید را افزایش دهیم و متعاقبا تبدیل به افزایش صادرات شده است. در سال 

گذشته ۳۶ میلیارد دلار نفت خام و میعانات گازی صادر کردیم.

وی بیان کرد: در بخش گاز نیز موفق شدیم ۷۰ میلیون متر مکعب در روز به 
ظرفیت تولید گاز کشور اضافه کنیم. امروز رکورد حداکثر تولید توسط ایران در میدان 
گازی پارس جنوبی که بزرگترین میدان گازی جهان است و بین ما و کشور همسایه 
مشترک است شکسته شد. ما الان از کشور همسایه در تولید از میدان پارس جنوبی 
جلوتر هستیم. در میدان پارس جنوبی نیز یک پالایشگاه ایرانی را ساختیم که بیش 
از ۷۰ درصد کالاهای پالایشگاهی، ایرانی است. نصب و اجرا نیز توسط ایرانی ها 

انجام شده است.
وی گفت: اقدام مهم دیگر توسعه فاز ۱۱ میدان مشترک پارس جنوبی است. ۲۰ 
سال گرفتار عدم تصمیم صحیح و مناسب بودیم که باعث شده بود فاز ۱۱ توسعه 

پیدا نکند.
مدیرعامل شرکت نفت با بیان این که »پیشرفت یا عدم پیشرفت به تفاوت نگاهها 
مربوط می شود« گفت: یک نگاه این است که ما می توانیم، نگاه دیگر این است که 
ما نمی توانیم و باید خارجی ها حضور پیدا کردند. در سالهای گذشته شرکت توتال 
دو بار برای توسعه پارس جنوبی حضور پیدا کرد و گفت اگر برجام به سرانجام 
نرسد ایران را ترک می کنم. ما به عنوان مهمترین اقدام، چهار حلقه چاه را حفاری 
کردیم اما حلقه مفقوده ساخت سکوی بهره برداری بود که این اقدام بزرگ صورت 
گرفت. به هر شرکت بین المللی مراجعه می کردیم تا شناور مورد نظر را در اختیار ما 

قرار دهد چون می دانست برای پارس جنوبی است اجتناب می کرد و می گفت شما 
تحریم هستید. ما بعد از هفت ماه توانستیم شناور را وارد کشور کنیم.

وی ادامه داد: برخی حتی از دادن سوخت به این کشتی اجتناب می کردند. 
بالاخره کشتی را آوردیم و سکو را بلند کردیم و روی شناور قرار دادیم. این سکو امروز 
حدود ۱۴ میلیون متر مکعب گاز تولید می کند. بعضی می گویند این کار آسانی 

است. من می گویم اگر کار آسانی بود چرا شما انجام ندادید.

مدیرعامل شرکت نفت خبر داد
پیشگامیایراندرتولیدگازپارسجنوبی
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عمویی: 
موضوعات باقی مانده بین ایران و آژانس درباره ۲ مکان قابل حل و فصل است

سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی با بیان این که باید آژانس بین المللی 
انرژی اتمی رویکرد فنی غیرسیاسی و روبه جلویی را درباره فعالیت های صلح آمیز هسته ای اتخاذ کند، گفت: 
همکاری بین ایران و آژانس در چارچوب پادمانی جاری است؛ لذا حل و فصل دو مکان باقی مانده در ایران با 

رویکرد فنی ممکن است.
ابوالفضل عمویی در گفت وگو با ایسنا در واکنش به ادعای گروسی مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی در 
گزارش سالیانه آژانس درباره مسائل پادمانی ایران گفت: جمهوری اسلامی ایران با پذیرش معاهده عدم اشاعه 
هسته ای یا NPT الزام خودش را نشان داده که از انرژی هسته ای استفاده صلح آمیز می کند، این معاهده با امضای 
یک توافق نامه بین ایران و آژانس یعنی پادمان روند نظارت و بازرسی های آژانس از جمهوری اسلامی ایران را 
روشن می کند. وی اضافه کرد: از آنجایی که ما به ماهیت صلح آمیز بودن برنامه هسته ای خودمان اطمینان داریم، 
نگرانی از روند ریدگی و بازرسی نداریم، اما در روند همکاری های گذشته ما یک اشکالی وجود داشت. ما بیشترین 
حجم بازرسی و نظارت از برنامه هسته مان را پذیرفتیم که این حجم از نظارت در مورد سایر کشورها رخ نمی دهد، 
انتظار داشتیم دبیرخانه آژانس گام های موثری برای اعلام ماهیت صلح آمیز بودن برنامه هسته ای ایران بردارد اما 
متاسفانه در برخی مراحل با شیطنت بعضی از نهادهای امنیتی مخالف جمهوری اسلامی ایران از جمله مداخلات 

رژیم صهیونیستی سوالاتی درباره برنامه هسته ای ایران به وجود آمد.
جمهوری اسلامی ایران با بازرسی مشکلی ندارد

سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی اضافه کرد: درباره چهار مکان در ایران 
مسائلی مطرح شد که در این موضوع با دو روند مواجه شدیم؛ نکته اول این که ما به عنوان جمهوری اسلامی ایران 
هیچ مشکلی با بازرسی نداریم اما حرف مان این است که باید بازرسی منتج به نتیجه شود، بازرسی برای بازرسی 

هدف ما نیست انتظار داریم اگر بازرسی صورت می گیرد و نتایج به دست می آید، به صورت شفاف اعلام شود که 
برنامه هسته ای ایران صلح آمیز است. عمویی ادامه داد: ما در عین حال روند همکاری های خودمان را انجام دادیم 

اکنون مباحث باقی مانده بین ایران و آژانس به دو مکان تقلیل پیدا کرده که سابق بر این درباره چهار مکان بود.
وی با اشاره به سفر اخیر گروسی به ایران تصریح کرد: در سفر اخیر گروسی به تهران یک بیانیه مشترک بین 
سازمان انرژی اتمی کشورمان و آژانس بین المللی انرژی اتمی امضاء شد که براساس آن طرفین درباره شیوه حل و 
فصل مسائل باقی مانده درباره دو مکان گفت وگو خواهند کرد. سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: انتظار می رود آژانس رویکرد فنی غیرسیاسی و رو به جلو اتخاذ کند. اگر این 
رویکرد باشد، همانطور که درباره دو موضوع دیگر سوالاتی وجود ندارد، درباره دو موضوع باقی مانده نیز سوالات 

آژانس حل و فصل می شود، لذا همکاری بین ایران و آژانس در چارچوب پادمان جاری است.
حل و فصل دو مکان باقی مانده بین ایران و آژانس با رویکرد فنی ممکن است

وی خاطر نشان کرد: حل و فصل مکان های باقی مانده با رویکرد فنی ممکن است کما این که اکنون نیز گفت وگوها 
بین کارشناسان طرفین جریان دارد.

عمویی در جمع بندی یادآور شد: آژانس باید گزارشی صادر کند که براساس آن ماهیت صلح آمیز برنامه هسته ای 
ایران را بعد از سال ها نظارت جمع بندی کند؛ ما اطلاعات فراهم می کنیم و امکان نظارت به آژانس می دهیم، انتظار 
داریم سریع تر این گزارش آماده شود. خواسته ایران خواسته ای در چارچوب قانون و منطقی است به این جهت که 

ما بیشترین نظارت ها را پذیرفته ایم و هیچ نشانه ای از انحراف در برنامه هسته ای ایران اثبات نشده است.
وی در پایان بیان کرد: درباره سوالاتی که آژانس داشته، قبلا مربوط به چهار مکان بوده و الان به دو مکان تقلیل 

پیدا کرده است. فکر می کنیم با یک رویکرد همکاری جویانه این دو مکان هم قابل حل و فصل است.


